

2020年·总第459期·月刊

2

ISSN QK2011324
CN 31 - 10501D



法 学

论正当防卫中不作为的不法侵害 王钢

错误转账付款返还请求权的救济路径 其木提

我国食品营养标签制度的理论认知与完善建议

因应超级平台对反垄断法规制的挑战 陈兵

法治评估的科层式运作及其检视 姜永伟

应飞虎

LAW SCIENCE

华东政法大学·主办

02>



9 771000 423205



2020年第2期 总第459期

LAW SCIENCE MONTHLY

(每月20日出版)

论正当防卫中不作为的不法侵害.....	王 钢 /3
中国刑法教义学研究的若干误解与误区	田宏杰 /22
追诉期限终点的法教义学解释.....	柳忠卫 /34
违约中落空费用的性质及赔偿	
——基于信赖与信赖利益的区分视角	徐建刚 /54
错误转账付款返还请求权的救济路径	
——兼评最高人民法院（2017）最高法民申322号民事裁定书	其木提 /68
我国食品营养标签制度的理论认知与完善建议	应飞虎 /83
因应超级平台对反垄断法规制的挑战	陈 兵 /103
法治评估的科层式运作及其检视	
——一个组织社会学的分析.....	姜永伟 /129
论国际贸易体制中的安全例外再平衡.....	梁 咏 /142
自由贸易协定：提升我国全球气候治理制度性话语权的新路径	陈红彦 /156
基准刑调节方法实证研究	文 姬 /172

CONTENTS

Review on Illegal Damage of Nonfeasance in Justifiable Self-Defense	Wang Gang/3
Some Misunderstandings and Mistakes on Rechtsdogmatik	
Research of Criminal Law in China	Tian Hongjie/22
Rechtsdogmatik Interpretation on End of Limitation of Prosecution	Liu Zhongwei/34
Nature and Compensation of Expectation Failure Cost in Default	
——An Angle Based on Distinction Between Trust and Reliance Interest	Xu Jiangang/54
Remedy Approach of Claim for Payment Return due to Mistaken Bank Transfer	
—— Also Commenting on No.322 [2017] Civil Ruling of Supreme Peoples' Court	Qi Muti/68
Theoretical Understanding and Improvement Advice on Food Nutrition	
Label System in China	Ying Feihu/83
Response to the Challenges from Super Platform	Chen Bing/103
Layered Operation of Review on “Governance by Law” and Its Inspection	
——An Analysis Through Organizational Sociology	Jiang Yongwei/129
Research on Security Exception Rebalancing in International Trading System	Liang Yong/142
FTAs: New Approach to Improve China’s Institutional Discourse	
Power in Global Climate Governance	Chen Hongyan/156
Empirical Study on Adjustment Method of Benchmark Penalty.....	Wen Ji/172

Sponsored by the East China University of Political Science & Law



微 信



投 稿

主管单位：上海市教育委员会

出版单位：《法学》编辑部

主办单位：华东政法大学

邮 编：200042

地 址：上海市万航渡路 1575 号

网 址：<http://www.ecupl.edu.cn/intro/kxyj/fx.htm>

邮政代号：4-342

印 刷：上海长鹰印刷厂

电 话：(021) 62071924

国内总发行：上海市报刊发行处

Email: hzfaxue@sina.com

国外总发行：中国出版对外贸易公司上海分公司

定 价：30.00 元